

# Job Access

## Driving disability employment

### တၢ်ဂ့ၢ်နီၣ်နီၣ်အကဘျဲး

### ဒီးလဲပုၤလၢအအိၣ်ဒီးနီၣ်ခိနီၣ်သးက့ၢ်ဂီၤတလၢတပျဲးတဆူၣ်တချ့တဖၣ်

ဝဲနဒီးလဲဝဲဒၣ်ပုၤတလၢအအိၣ်ဒီးနီၣ်ခိနီၣ်သးက့ၢ်ဂီၤတလၢတပျဲးတဆူၣ်တချ့တဖၣ်အခါမ့ၢ်ကျိၤဝဲက့ၢ်အတၢ်ဘၣ်ဘျဲးဘၣ်ဖျိၣ်အိၣ်ဝဲဒၣ်လီၤ-တၢ်ဘျဲးတၢ်ဖျိၣ်လၢအလဲတလၢက့ၢ်တၢ်မၤပုၤက့ၢ်တၢ်မၤတခါန့ၣ်လီၤ.တၢ်န့ၣ်ဘျဲးန့ၣ်ဖျိၣ်တဖၣ်အံၤဘၣ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤအိၣ်ဖျိၣ်အိၣ်စၢၤတြုလၢအိၣ်ဒီးထံဂ့ၢ်ဂီၤဂ့ၢ်ဝဲတၢ်မၤလဲၤမၤဒီးန့ၣ်လီၤ.ပုၤမၤတၢ်ဖိလၢအအိၣ်ဒီးနီၣ်ခိနီၣ်သးက့ၢ်ဂီၤတလၢတပျဲးတဆူၣ်တချ့တဖၣ်မ့ၢ်-

- လၢတၢ်န့ၣ်အိၣ်သ့-ပုၤလၢအအိၣ်ဒီးနီၣ်ခိနီၣ်သးက့ၢ်ဂီၤတလၢတပျဲးတဆူၣ်တချ့တဖၣ်ပံးန့ၣ်တၢ်အိၣ်ဘျဲးလၢတၢ်မၤအန့ၣ်အသိတဖၣ်စ့ဝဲဒၣ်.မၤန့ၣ်တၢ်အိၣ်ပတုၣ်လၢတၢ်မၤဒိဖျိၣ်တဆူၣ်တချ့အယိၣ်ဒီးအိၣ်ဒီးတၢ်သ့တၢ်နီၣ်ဖံးယၢ်အယုၣ်လၢအထီၣ်န့ၣ်ပုၤမၤတၢ်ဖိလၢအကတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.
- တၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်န့ၣ်အိၣ်အါဂီၢ်ဂီၢ်-တဘျီဝဲမ့ၢ်အိၣ်လၢတၢ်မၤလၢအဘၣ်တခါအပုၤပုၤလၢအအိၣ်ဒီးနီၣ်ခိနီၣ်သးက့ၢ်ဂီၤတလၢတပျဲးတဆူၣ်တချ့မၤတၢ်ဂ့ၢ်ဝဲဒၣ်သိးဒီးပုၤမၤတၢ်ဖိလၢအကတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.
- လၢတၢ်ဟ့ၣ်အပုၤလဲ-တၢ်ယုပုၤမၤတၢ်ဖိအသိ,တၢ်အုၣ်ကီၤအတၢ်ကျၢ်ဘၢဒီးတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးအလဲတဖၣ်စ့ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ.ပုၤလၢအအိၣ်ဒီးနီၣ်ခိနီၣ်သးက့ၢ်ဂီၤတလၢတပျဲးတဆူၣ်တချ့တဖၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ကဲထီၣ်သးဒီးတၢ်ကဲထီၣ်သးသတုၣ်ကလၢအတၢ်ဘၣ်လိးက့ၢ်လၢအစ့ဝဲဒၣ်လၢတၢ်မၤအပုၤမ့ၢ်ဘၣ်ထီၣ်သ့တြုအိၣ်ဒီးပုၤမၤတၢ်ဖိလၢအကတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.
- ဂ့ၢ်လၢမ့ၢ်ကျိၤဝဲက့ၢ်အဂီၢ်-ပုၤလၢအအိၣ်ဒီးနီၣ်ခိနီၣ်သးက့ၢ်ဂီၤတလၢတပျဲးတဆူၣ်တချ့သ့ၣ်ထီၣ်တၢ်ရ့ၣ်လိၣ်လိၣ်လၢအဆူၣ်ယုၣ်ဒီးပုၤမ့ၢ်တၢ်တဖၣ်,ဒီးမၤဆူၣ်ထီၣ်ပုၤမၤတၢ်ဖိအသးသဟီၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်တိသးရ့ၣ်ဖျိၣ်မၤစၢၤန့ၣ်ထီၣ်တၢ်မၤအဂီၢ်သဟီၣ်လၢအလီၤအိၣ်လိၣ်အသးတခါန့ၣ်လီၤ.တၢ်မၤစ့ၤလီၤတၢ်အလဲနီၣ်အိၣ်ဝဲဒၣ်ဒိဖျိၣ်တၢ်လဲလိၣ်အိၣ်တလဲ,တၢ်ယုကၤပုၤမၤတၢ်ဖိလၢအသိးဒီးတၢ်ပံးယၢ်ပၤယၢ်တၢ်အဘျဲးအလဲတဖၣ်လၢအစ့ၤလီၤဝဲန့ၣ်လီၤ.တၢ်ဒီးလဲပုၤလၢအအိၣ်ဒီးနီၣ်ခိနီၣ်သးက့ၢ်ဂီၤတလၢတပျဲးတဆူၣ်တချ့မ့ၢ်မၤစၢၤတၢ်ဆူၣ်ကရၢကရိၣ်တခါအတၢ်လီၤအိၣ်လိၣ်အသးအပုၤန့ၣ်လီၤ.တၢ်န့ၣ်မၤဆူၣ်ထီၣ်ဒိပနံၣ်အတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်လၢအပုၤမၤတၢ်ဖိအကျိၤ,ပုၤပုၤတၢ်အကျိၤဒီးပုၤတၢ်အကျိၤလၢအအိၣ်ဒီးနီၣ်ခိနီၣ်သးက့ၢ်ဂီၤတလၢတပျဲးတဆူၣ်တချ့မ့ၢ်မၤစ့ၤလီၤ.တၢ်န့ၣ်ဘျဲးန့ၣ်ဖျိၣ်လၢအဂ့ၢ်ဝဲဒၣ်ဆူၣ်တၢ်မၤကစၢ်အပနံၣ်အပနီၣ်န့ၣ်လီၤ.တၢ်ကဲဝဲဒၣ်တၢ်ကရၢကရိၣ်လၢအဂ့ၢ်ဝဲဒၣ်လၢပုၤလၢအအိၣ်ဒီးနီၣ်ခိနီၣ်သးက့ၢ်ဂီၤတလၢတပျဲးတဆူၣ်တချ့မ့ၢ်မၤကျဲအဂ့ၢ်တဘိလၢတၢ်ကသုးထီၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ကျိၤဝဲက့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

### တၢ်ရဲၣ်ကျဲးပုၤဆူၣ်ဒၣ်တၢ်ထုးဖျိၣ်ထီၣ်တၢ်

န့ၣ်ပုၤမၤတၢ်ဖိလၢထဲဝဲဒၣ်လၢမ့ၢ်အကတဖၣ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်ဘၣ်ယးအဝဲသ့ၣ်အနီၣ်ခိနီၣ်သးက့ၢ်ဂီၤတလၢတပျဲးတဆူၣ်တချ့အဂ့ၢ်န့ၣ်သ့ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ.သဲစးအမူအခါတအိၣ်ဝဲဒၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်အဂီၢ်လၢအကဘၣ်ဟံးဖျိၣ်ထီၣ်အနီၣ်ခိနီၣ်သးက့ၢ်ဂီၤတလၢတပျဲးတဆူၣ်တချ့အဂ့ၢ်မ့ၢ်ဘၣ်လၢတၢ်န့ၣ်ဒိဘၣ်မၤဟူးအဝဲသ့ၣ်အတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်လၢအကမၤဝဲဒၣ်အတၢ်မၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ယးပုၤမၤတၢ်ဖိတဂၤလၢအနီၣ်ခိနီၣ်သးက့ၢ်ဂီၤတလၢတပျဲးတဆူၣ်တချ့န့ၣ်ညါန့ၣ်ဟံးယုၣ်နီၣ်တဂၤအဂ့ၢ်လၢအဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးညါန့ၣ်လီၤ.ပုၤမၤတၢ်ဖိတဂၤမ့ၢ်တဲဘၣ်န့ၣ်ဘၣ်ယးအဝဲသ့ၣ်အနီၣ်ခိနီၣ်သးက့ၢ်ဂီၤတလၢတပျဲးတဆူၣ်တချ့အဂ့ၢ်န့ၣ်,နကဘၣ်ဆိကမိၣ်ယုၣ်တၢ်သိၣ်လိၣ်န့ၣ်လီၤလၢအကဲထီၣ်ကဲထီၣ်သ့မ့ၢ်တၢ်မၤလၢအကြးဝဲဘၣ်ဝဲလၢအဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်မၤဘၣ်လိၣ်ဖိးဒုတၢ်,တၢ်မၤဘၣ်လိၣ်အဝဲသ့ၣ်အတၢ်ဖံးတၢ်မၤ-အတၢ်ဘၣ်ထွဲအတၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

### တၢ်ဖံးတၢ်မၤအလီၤလၢအလဲလိၣ်ဘၣ်အိၣ်သ့ညါညါ

တၢ်သ့ဆိတလဲအသးညါညါဘၣ်ယးတၢ်မၤအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲးမၤစၢၤနတၢ်ကရၢကရိၣ်လၢတၢ်ကထုးန့ၣ်ဒီးပၤယၢ်ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်,လၢအဟံးယုၣ်ပုၤလၢအအိၣ်ဒီးနီၣ်ခိနီၣ်သးက့ၢ်ဂီၤတလၢတပျဲးတဆူၣ်တချ့တဖၣ်သ့ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဝဲန့ၣ်လိၣ်မၤဝဲတၢ်ဖံးတၢ်မၤအလီၤအတၢ်ဆိတလဲတဖၣ်မ့ၢ်ပုၤတၢ်ဖိတလဲလဲလၢပုၤမၤတၢ်ဖိလၢအအိၣ်ဒီးနီၣ်ခိနီၣ်သးက့ၢ်ဂီၤတလၢတပျဲးတဆူၣ်တချ့တဂၤအဂီၢ်တခါ,နတၢ်လၢာ်ဘူးလၢာ်စ့တဖၣ်ကဘၣ်တၢ်ကျိၤဘၢဟ့ၣ်အိၣ်လၢတၢ်ဖံးတၢ်မၤအတၢ်မၤစၢၤအစ့ပၢကီၤ (EAF) န့ၣ်လီၤ.

န့ၣ်ပုၤသ့ၣ်ညါအိၣ်ထီၣ်ဘၣ်ယး EAF ဒီးနီၣ်ခိနီၣ်သးက့ၢ်ဂီၤတလၢတပျဲးတဆူၣ်တချ့အတၢ်ဖံးတၢ်မၤအိၣ်ဖျိၣ် JobAccess လၢ [www.jobaccess.gov.au](http://www.jobaccess.gov.au) မ့ၢ်တၢ်နကိးဘၣ် JobAccess အပုၤဟ့ၣ်ကျဲးတၢ်တဂၤဝဲဒၣ်ဝဲဒၣ်ဝဲဒၣ်ဝဲဒၣ်-လိၣ်တဲတၢ်ကိးလၢတၢ်ကိးဒိဖျိၣ်လိၣ်တဲတၢ်စိၣ်စ့န့ၣ်အပုၤအလဲဘၣ်တၢ်ယုအိၣ်န့ၣ်လီၤ.



JobAccess is the national hub for workplace and employment information for people with disability, employers and service providers.